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REVISTA PRESEI 

 

 

 Adresa C.N.S.L.R.-FRĂȚIA  către Ministerul Economiei, 

Antreprenoriatului si Turismului 

C.N.S.L.R.-FRĂȚIA a transmis observatiile la Proiectul de modificare a Legii 

nr.173/2020, privind unele masuri pentru protejarea intereselor nationale, in 

activitatea economica: 

1) Nu toate companiile la care statul detine calitatea de actionar au o situatie 

economica grava sau sunt in fata riscului falimentarii sau insolventei. 

2) Unele dintre aceste companii alimenteaza constant bugetul de stat prin 

dividendele pe care Statul le incaseaza. (pe termen mediu, suma dividendelor 

incasate de Statul Roman depaseste potentialele incasari din vanzarea de actiuni.) 

3) O serie din aceste companii sunt incadrate la servicii publice de interes national, 

vitale pentru functionarea, in conditii de siguranta si securitate, a tuturor 

sectoarelor din economia nationala. Vanzarea de actiuni la aceste companii ar 

putea periclita independenta energetica a Romaniei si a Uniunii Europene. 

4) Nu se specifica care va fi procedura de valorificare a actiunilor la Societatile 

care sunt listate la Bursa. 

In concluzie, propunem: 

1. Proiectul de lege sa diferentieze prevederile pentru societatile la care statul este 

actionar in functie de:  

- Interesul strategic pe termen mediu si lung al Statului Roman; 

- Situatia economica a societatilor pe o perioada de minim 3 ani (a nu 

se face referire la anul 2020, an in care au fost afectate toate 

companiile din cauza situatiei pandemice la nivel mondial)  
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2. Mentinerea in forma actuala a legii pentru companiile listate la Bursa. 

(Sursa:  C.N.S.L.R.-FRĂȚIA ) 

 

 Protest cu pichetarea Ministerului Finanţelor al sindicaliștilor din CNS 

Cartel Alfa 

Comitetul Confederal al CNS Cartel ALFA a decis în 11 ianuarie 2021, "în urma 

analizei situaţiei actuale, a programului de guvernare, a măsurilor luate sau 

anunţate de actualul guvern, care dezavantajează profund şi preponderent 

categoriile de lucrători reprezentate de confederaţie, şi, mai larg, categoriile cele 

mai sărace ale cetăţenilor", declanşarea unui program de acţiuni de protest, 

informează Agerpres. 

Conform unui comunicat al CNS Cartel Alfa, motivele care stau la baza acestei 

decizii sunt: politica de austeritate în domeniul salarizării (salariul minim 

garantat în plată crescut cu doar 41 lei net), îngheţarea unor drepturi salariale, 

deşi piaţa muncii din România este la 66% din productivitatea orară medie a 

UE, iar în ceea ce priveşte costul brut al orei de muncă este la 35% din media 

UE; îngheţarea creşterii pensiilor şi lipsa justiţiei sociale în sistemul de pensii; 

blocarea modificării actualei legi a dialogului social, L62/2011; lipsa 

posibilităţii efective de negociere a contractelor colective de muncă sectoriale 

sau la nivel naţional,; politica fiscală care dezavantajează lucrătorul (43,5% 

taxe sociale şi impozit, faţă de de 2,45% angajator pe bază de obligaţii 

internaţionale); distribuirea inechitabilă a creşterii economice: 52% către capital şi 

circa 38% către lucrători, cu mult mai jos decât media UE, de 47,8% către 

lucrători; lipsa respectului faţă de legislaţia în vigoare a guvernului şi partidelor 

politice parlamentare din coaliţie şi blocarea în Parlament a OUG 79/2017 (transfer 

taxe de la angajator către lucrător), drept care numeroşi angajatori în continuare nu 

fac modificarea creşterilor salariilor brute. 

Programul acţiunilor de protest a debutat în 14 ianuarie cu Caravana drepturilor 

sociale. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Sindicaliştii afiliaţi Federaţiei Publisind participă, miercuri, la un miting în 

faţa Ministerului Justiţiei 

Sindicaliştii afiliaţi Federaţiei Publisind organizează, miercuri, un miting în faţa 

Ministerului Justiţiei şi alte acţiuni similare în faţa prefecturilor din Constanţa, 

Prahova şi Mureş, a anunţat organizaţia sindicală. 

 

În urmă cu o săptămână, membrii federaţiei Publisind au pichetat Ministerul 

Muncii şi Protecţiei Sociale şi prefecturile din Bacău, Timiş şi Cluj, iar acţiunile 

vor continua în fiecare miercuri, până pe data de 24 februarie, conform 

calendarului. 

 

Revendicările generale ale sindicaliştilor sunt: eliminarea inechităţilor salariale din 

sistemul public, aplicarea legii-cadru privind salarizarea bugetarilor şi un salariu 

minim corelat cu creşterea preţurilor de consum. 

 

Federaţia Publisind include 35.000 de membri de sindicat din domeniile 

administraţie publică centrală şi locală, asistenţă socială, poliţie şi poliţie de 

frontieră, grefă judiciară, penitenciare şi probaţiune, sport şi tineret, finanţe şi 

control financiar, mediu şi RA-APPS şi a declanşat proteste începând cu data de 31 

decembrie 2020 - data la care sindicatele afiliate au organizat mitinguri la 

prefecturi şi la sediul MAI - în reacţie la adoptarea OUG nr. 226/2020 prin care 

salariile angajaţilor din sistemul public sunt plafonate la nivelul lunii decembrie 

2020, fiind astfel suspendată aplicarea Legii 153/2017. 

 

În aceste condiţii, sindicaliştii cer Guvernului să renunţe la aceste măsuri şi să 

aplice legea, aşa cum a fost adoptată de Parlamentul României. 

 

"Publisind include în structura sa sindicate reprezentative din familia ocupaţională 

"justiţie" sau din instituţii subordonate Ministerului Justiţiei, totalizând 16.000 de 

membri de sindicat din penitenciare, grefa judiciară şi probaţiune.  
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Revendicările principale ale personalului din aceste domenii sunt: tratament egal în 

materie de drepturi salariale între poliţişti şi poliţiştii de penitenciare (acordarea 

titlului de specialist de clasă în Poliţia Penitenciară); modificarea legii-cadru pentru 

eliminarea inechităţilor salariale din grefa judiciară şi probaţiune, precum şi o 

salarizare corectă a personalului", se arată în comunicatul organizaţiei. 

 

Federaţia Publisind avertizează că, în cazul nerezolvării solicitărilor, acţiunile de 

stradă vor continua pe termen nedeterminat.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Miercuri - şedinţă de Guvern; pe agendă - modificarea HG privind 

aprobarea Strategiei de vaccinare anti-COVID 

Guvernul urmează să adopte în şedinţa de miercuri un proiect de hotărâre pentru 

modificarea şi completarea HG 1031/2020 privind aprobarea Strategiei de 

vaccinare împotriva COVID-19 în România. 

 Prin noul proiect de hotărâre se propune, printre altele, extinderea grupelor 

populaţionale pentru vaccinarea împotriva COVID-19 prin includerea unor noi 

categorii prioritare care fac parte din infrastructura critică sau din personalul care 

efectuează misiuni în afara teritoriului naţional. 

În şedinţa de Guvern urmează să fie adoptat şi un memorandum cu tema 

"Mecanismul pentru elaborarea poziţiei Guvernului României cu privire la Planul 

Naţional de Redresare şi Rezilienţă". 

 

Astfel se propune aprobarea mai multor elemente care ţin de actualizarea Planului 

Naţional de Redresare şi Rezilienţă pe care România îl va înainta către Comisia 

Europeană, respectiv: desemnarea de către ministerele de linie a coordonatorilor la 

nivel politic şi la nivel tehnic, în vederea menţinerii dialogului permanent cu 

Ministerul Investiţiilor şi Proiectelor Europene; asumarea de către ministerele de 

linie a reformelor şi investiţiilor aferente domeniilor PNRR; finalizarea PNRR la 

nivel naţional până la sfârşitul lunii februarie 2021 şi transmiterea lui la CE; 

menţinerea unui permanent dialog informal cu serviciile de specialitate ale 

Comisiei Europene. 
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Ministerul Investiţiilor şi Proiectelor Europene, iniţiatorul memorandumului, a fost 

mandatat anterior, prin OUG 155/2020, coordonator şi responsabil cu procesul de 

elaborare şi negociere a PNRR cu Comisia Europeană. 

 

Pe agenda şedinţei mai figurează şi un proiect de hotărâre pentru reaprobarea 

indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiţii "Extindere şi 

modernizare Baza Sportivă nr. 1" de la Universitatea Politehnică din Timişoara.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Comisia Nationala de Prognoza: PIB-ul Romaniei, revizuit in scadere cu 17 

miliarde de lei 

PIB-ul Romaniei a fost revizuit in scadere cu peste 17 miliarde de lei, de la 1.058 

de miliarde de lei, la 1.040,8 miliarde de lei, adica pe minus cu 4,4%, a anuntat 

Comisia Nationala de Prognoza. 

 

"Evolutiile sectoriale, precum si contractia mai ampla din sectorul agricol, la care 

se adauga si revenirea mai lenta la nivel international, au contribuit la revizuirea 

negativa a Produsului Intern Brut, care este estimat a atinge o valoare de 1040,8 

miliarde lei in anul 2020 si o dinamica anuala de -4,4%", se mentioneaza in Nota 

privind evolutia principalilor indicatori macroeconomici din economia romaneasca 

in perioada 2020 - 2024. 

 

Aparitia celui de al doilea val al pandemiei si continuarea masurilor de distantare 

fizica in trimestrul IV au avut in plan economic, pentru anul 2020, un impact 

negativ mai amplu decat cel estimat initial asupra unor sectoare, cum ar fi 

serviciile prestate populatiei sau vanzarile de autoturisme, ceea ce a impus o 

diminuare mai pronuntata, cu 0,3 puncte procentuale a valorii adaugate brute 

pentru servicii. 

 

La acestea se adauga si scaderile mai ample de productie comunicate de INS 

pentru sectorul agricol, actuala prognoza a valorii adaugate brute fiind in acest caz 

inferioara cu 0,7 puncte procentuale.  

https://ziare.com/economie/pib/
https://ziare.com/economie/productie/
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In acelasi timp, au fost reevaluate pozitiv pentru anul 2020 rezultatele din 

domeniul constructiilor, cu un plus de 1,1 puncte procentuale. 

 

In Prognoza pe termen mediu 2020 - 2024 - varianta de iarna 2021, CNSP 

estimeaza o scadere o consumului privat de 4%. Soldul balantei comerciale este 

estimat la 18,4 miliarde lei, iar cel al contului curent la 10,9 miliarde lei (deficit de 

5% din PIB). Inflatia la finele anului este estimata la 2,6% si rata somajului la 

3,5%. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Nazare (Ministerul Finanţelor): Mecanismul de Redresare şi Rezilienţă 

reprezintă cea mai bună dovadă a capacităţii UE de a livra rezultate concrete 

şi operaţionale 

Mecanismul de Redresare şi Rezilienţă reprezintă cea mai bună dovadă a 

capacităţii Uniunii Europene de a învăţa din lecţiile trecutului şi de a livra rezultate 

concrete şi operaţionale în pofida condiţiilor de criză actuale", a declarat ministrul 

Finanţelor, Alexandru Nazare, la reuniunea Consiliului de Afaceri Economice şi 

Financiare (ECOFIN) din 19 ianuarie 2021. 

 

Potrivit unui comunicat al Ministerului Finanţelor, implementarea Mecanismului 

de Redresare şi Rezilienţă a fost unul dintre principalele puncte pe agenda 

reuniunii ECOFIN desfăşurată în regim de videoconferinţă. Acesta urmează să fie 

adoptat în cursul lunii februarie, iar după momentul respectiv statele membre pot 

trimite oficial Planurile Naţionale de Redresare şi Rezilienţă pentru evaluare şi 

aprobare. 

 

În acest context, Alexandru Nazare a subliniat importanţa operaţionalizării cât mai 

rapide a acestui mecanism şi a amintit că România a trimis spre consultare un 

proiect al planului în cursul lunii noiembrie 2020, acesta fiind în prezent pe agenda 

de lucru a Comisiei Europene. 
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"Doresc, în primul rând, să felicit atât Preşedinţia germană pentru obţinerea 

acordului pe dosarul privind Mecanismul de Redresare şi Rezilienţă, cât şi 

Preşedinţia portugheză pentru continuarea eforturilor de implementare. 

Mecanismul reprezintă cea mai bună dovadă a capacităţii UE de a învăţa din 

lecţiile trecutului şi de a livra rezultate concrete, operaţionale, în pofida condiţiilor 

de criza actuale", a menţionat Alexandru Nazare. 

 

De asemenea, ministrul român al Finanţelor a subliniat faptul că sistemele de 

control aferente mecanismului nu trebuie să îngreuneze implementarea, idee 

susţinută de altfel de mai mulţi reprezentanţi ai statelor membre. 

 

La rândul său, comisarul european pentru economie, Paolo Gentiloni, a transmis că 

toate planurile de reformă primite până în prezent sunt în stadiu de proiect, 

menţionând totodată importanţa transmiterii cât mai rapide a variantelor de lucru 

finale de către statele membre. 

 

Miniştrii Finanţelor din UE au discutat în cadrul reuniunii ECOFIN şi despre 

concluziile Raportului privind Mecanismul de Alertă 2021, respectiv proiectul de 

recomandare pentru politica economică a zonei euro. Acestea vor fi aprobate 

ulterior prin procedură scrisă. 

 

Potrivit MF, sondajul anual al Grupului BEI privind investiţiile şi finanţarea 

acestora şi planul de acţiune privind creditele neperformante au completat agenda 

ECOFIN. 

 

Reuniunea ECOFIN de marţi a fost prima reuniune condusă de Preşedinţia 

portugheză a Consiliului UE, care şi-a prezentat cu această ocazie programul şi 

priorităţile în domeniul afacerilor economice şi financiare. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Protocol de colaborare pentru implementarea unui proiect privind 

încurajarea lecturii în grădiniţă şi familie 

Ministerul Educaţiei, Ministerul Culturii şi Asociaţia OvidiuRo au semnat marţi un 

protocol de colaborare pentru implementarea Programului "Citeşte-mi 100 de 

poveşti!", care are rolul de a încuraja lectura în familie şi la grădiniţă. 

 

Potrivit unui comunicat remis presei, după semnarea protocolului a avut loc 

lansarea online a programului naţional "Citeşte-mi 100 de poveşti!". 

 

Astfel, copiii vor avea oportunitatea de a participa la ateliere de lectură şi de a-şi 

dezvolta atenţia, vocabularul, imaginaţia şi mai ales motivaţia pentru învăţare. 

 

Grădiniţele vor fi dotate cu un important fond de carte tipărită şi în format digital, 

iar copiii vor primi cărţi pentru acasă, pentru a încuraja lectura în familie", afirmă 

sursa citată. 

 

"Reducerea inechităţii este una dintre cele mai importante provocări ale educaţiei. 

Cele mai eficiente măsuri sunt cele care se iau încă din primii ani de viaţă ai 

copilului. De aceea, este esenţială asigurarea unei educaţii de calitate în creşe şi 

grădiniţe, sprijinind inclusiv familia pentru a putea oferi copiilor sprijinul necesar. 

În Proiectul "România Educată", atât echitatea, cât şi educaţia timpurie sunt 

domenii cheie, cu obiective şi soluţii specifice. Proiectul OvidiuRo transformă 

aceste deziderate în practică, insuflând copiilor dragostea pentru lectură", a afirmat 

Ligia Deca, consilier prezidenţial - Departamentul Educaţie şi Cercetare, potrivit 

comunicatului de presă. 

 

Ministrul Educaţiei, Sorin Mihai Cîmpeanu, a declarat că astfel de proiecte îi 

apropie pe copii de şcoală. 

 

"Înlăturăm barierele din calea educaţiei, ajutând preşcolarii să acceseze modalităţi 

moderne de educaţie, indiferent de mediul din care provin. Mulţi copii nu învaţă 

din cauza sărăciei, discriminării, sau accesului redus la mijloace de învăţare. Aceşti 

copii părăsesc şcoala înainte de a dobândi abilităţile şi cunoştinţele de bază 

necesare pentru a prospera în societate.  
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Astfel de proiecte îi vor apropia de şcoală şi vor da startul esenţial în viaţă", a spus 

Cîmpeanu, potrivit aceluiaşi comunicat. 

 

Ministrul Culturii, Bogdan Gheorghiu, a susţinut că educaţia timpurie este cheia 

unei societăţi educate. 

 

"Suntem încântaţi că facem parte din astfel de proiecte care se adresează viitorului 

României. Educaţia timpurie este cheia unei societăţi educate, care îşi valorifică în 

mod corespunzător resursele. Fără cultură ne pierdem identitatea, valorile şi nu 

evoluăm cu adevărat vreodată. Viitorul se construieşte astăzi, plecând de la cea mai 

importantă resursă: copiii. Mulţumim OvidiuRo că valorifică potenţialul 

preşcolarilor şi că rămâne pe acest drum al implicării", a afirmat Bogdan 

Gheorghiu, citat în comunicat. 

 

Parteneri ai proiectului sunt Ministerul Educaţiei şi Cercetării, Ministerul Culturii, 

Asociaţia Cu Alte Cuvinte, Asociaţia Lectura şi Scrierea pentru Dezvoltarea 

Gândirii Critice România, Fundaţia Noi Orizonturi. 

 

Programul este înscris sub egida Proiectului "România Educată", derulat de 

Administraţia Prezidenţială. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Dezbatere privind situaţia actuală şi viitorul TVR, astăzi, la Parlament. 

Iulian Bulai: Este doar primul pas dintr-un lung şir de acţiuni 

Preşedintele Comisiei pentru cultură, arte şi mijloace de informare în masă din 

Camera Deputaţilor, Iulian Bulai, organizează, astăzi, o dezbatere privind situaţia 

actuală şi viitorul Televiziunii publice. Deputatul Iulian Bulai a precizat că la 

dezbatere a invitat jurnalişti din presa românească, reprezentanţi ai societăţii civile 

şi politicieni. 
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Iulian Bulai, președintele Comisieie de Cultură din Camera Deputaților /  

”Nu putem începe reformarea TVR fără a şti unde ne aflăm acum şi cum ne dorim 

ca aceasta să arate în viitor. Dezbaterea de mâine (n.r. astăzi) este doar primul pas 

dintr-un lung şir de acţiuni – inclusiv o întâlnire cu oamenii din TVR, angajaţi şi 

colaboratori – prin care să putem oferi o soartă mai bună pentru Televiziunea 

Publică”, a scris Iulian Bulai pe Facebook. 

La discuție au fost invitaţi jurnalişti şi reprezentanţi ai societăţii civile, iar 

dezbaterea va viza modul de selecţie al preşedintelui-director general, „modificări 

necesare în legislaţie, golurile pe care Televiziunea Publică ar trebui să le 

completeze într-o piaţă media comercială şi locul pe care jurnalismul de 

investigaţie ar trebui să îl ocupe în politica editorială a TVR”. 

Conform unui comunicat de presă al Camerei Deputaţilor vor fi luate în discuţie şi 

modelul generalist al TVR, şi alternativele de format ale unei televiziuni publice. 

„TVR are în mod real nevoie de reformă şi, deşi ea nu se reduce la poziţia de 

conducere, schimbarea actualului management e importantă pentru demararea 

acestui proces. 

Temele de discuţie se vor referi la mecanismul de selecţie a preşedintelui - director 

general în condiţiile actualei legi, în aşa fel încât să nu existe nici suspiciunile, 

nici tentaţia politizării acestei funcţii, dar şi la chestiuni de legislaţie care ar 

trebui modificate. Vor fi luate în discuţie şi modelul generalist al TVR, şi 

alternativele de format ale unei televiziuni publice. 

De asemenea, vor fi supuse dezbaterii importanţa sau lipsa de relevanţă a 

încasărilor unei televiziuni publice şi a audienţei ei în competiţie cu televiziunile 

comerciale, dar şi golurile pe care o televiziune publică ar trebuie să le 

completeze într-o piaţă media comercială. 

O altă temă va fi modul în care pot fi stabilite şi negociate social direcţiile 

editoriale ale unei televiziuni publice, în absenţa, imperativă, a oricăror intervenţii 

ale politicului, şi unde ar trebui să se regăsească materialele de investigaţie în 

politica editorială a televiziunii publice”, arată comunicatul de presă al Camerei 

Deputaţilor. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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A crescut pragul minim de datorii de la care se poate cere, în 2021, intrarea 

în falimentul personal 

Persoanele fizice care vor să ceară intrarea în insolvență trebuie să aibă datorii de 

un anumit nivel minim (sau maxim, pentru procedura simplificată), iar pragul 

acestora este prevăzut în Legea falimentului personal. El se aplică atât pentru 

procedurile principale de insolvență, cât și pentru cea simplificată. Iar, ca urmare a 

majorării salariului minim, din 13 ianuarie 2021, au crescut și aceste praguri - fiind 

raportate direct la salariul minim. 

În concret, salariul minim a crescut, din 13 ianuarie, de la 2.230 la 2.300 lei. Acest 

lucru, în schimb, a dus și la majorarea pragului minim de datorii pe care o persoană 

trebuie să le aibă pentru a putea să ceară deschiderea principalelor proceduri de 

faliment personal, potrivit Legii nr. 151/2015 privind procedura insolvenței 

persoanelor fizice. 

 

Mai exact, pragul minim este stabilit la nivelul a 15 salarii minime pe economie. 

Discutăm, așadar, de un cuantum al datoriilor de cel puțin 34.500 lei. Creșterea nu 

este neglijabilă, față de anul trecut, când vorbeam de un prag minim de 33.450 lei. 

Dar, vorbind de o sumă de zeci de mii de lei, diferența nu este nici radicală. 

 

Pragul acesta e aplicabil în cazul celor două proceduri principale: cea pe bază de 

plan de rambursare de datorii și cea prin lichidare de active. Bineînțeles, pe lângă 

îndeplinirea acestei condiții, mai sunt și alte cerințe pe care datornicul trebuie să le 

respecte, pentru a se putea folosi de procedura falimentului personal. Mai multe 

informații pot fi găsite aici. 

 

Important! Vorbim, aici, exclusiv de salariul minim brut, de bază. Nu contează 

cuantumul altor salarii, precum cel pentru studii superioare, de pildă. Când o sumă 

se raportează la salariul minim, se ține cont de cel de bază. 

 

Există trei tipuri de proceduri stabilite de Legea nr. 151/2015. În primul rând, e 

vorba de procedura insolvenței pe bază de plan. Aceasta presupune că datornicii 

pot să-și revină din situația lor financiară, respectând elementele prevăzute în 

planul de rambursare a datoriilor.  

https://www.avocatnet.ro/articol_56747/Noul-salariu-minim-de-2300-lei-a-fost-publicat-in-Monitorul-Oficial-De%C8%99i-premierul-spune-c%C4%83-suma-va-fi-valabil%C4%83-pentru-toat%C4%83-luna-ianuarie-HG-se-aplic%C4%83-abia-de-azi.html
https://www.avocatnet.ro/articol_50664/Falimentul-personal-A-crescut-pragul-minim-de-datorii-de-la-care-se-poate-cere-insolven%C8%9Ba.html
https://www.avocatnet.ro/t10394/legea-falimentului-personal.html
https://www.avocatnet.ro/t10394/legea-falimentului-personal.html
https://www.avocatnet.ro/articol_46021/Rambursarea-datoriilor-pe-baz%C4%83-de-plan-Cele-opt-etape-prin-care-te-vei-putea-redresa-financiar.html
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În al doilea rând, există insolvența prin lichidare de active. În acest caz, fie situația 

financiară a debitorului este foarte proastă, fie nu a fost respectat planul descris 

mai sus. 

 

În final, mai există și procedura simplificată de insolvență, unde nu se poate intra 

decât dacă datoriile sunt de cel mult 10 salarii minime. Adică 23.000 lei, după 

majorarea salariului, spre deosebire de 22.300, cum era situația până la creșterea 

salariului minim. Procedura aceasta e pentru datornicii pensionari sau cei care și-au 

pierdut total sau parțial capacitatea de muncă. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Noi categorii de persoane vor fi incluse în etapa a doua a campaniei de 

vaccinare împotriva COVID-19 / Cine intră în cea de a treia etapă de 

vaccinare 

Noi categorii - persoane cu handicap, persoane imobilizate, cele imunodeprimate, 

însoţitorii acestora şi persoanele care locuiesc la acelaşi domiciliu cu bolnavii - vor 

fi incluse în cea de a doua etapă a campaniei de vaccinare. Potrivit unei hotărâri 

care ar urma să fie adoptată miercuri de guvern, vor fi incluse în etapa a doua și noi 

categorii de angajați din domenii de activitate considerate esențiale. O altă 

modificare vizează introducerea unor categorii de angajați și în cea de a treia etapă 

de vaccinare, pe lângă populația generală. 

În ședința de miercuri, Guvernul ar urma să adopte un proiect de hotărâre pentru 

modificarea Strategiei de vaccinare împotriva COVID-19, care prevede includerea 

unor noi categorii în etapa a doua de vaccinare, care a început în 15 ianuarie și 

vizează persoanele cu vârsta peste 65 de ani, bolnavii cronici și angajați din 

domenii considerate esențiale. 

 DOCUMENTUL POATE FI CONSULTAT AICI 

În cea de a doua etapă a campaniei de vaccinare ar urma să fie incluse și: 

 persoane încadrate într-un grad de handicap, persoane imobilizate, 

https://www.avocatnet.ro/articol_46062/Lichidarea-activelor-Cele-%C8%99ase-etape-prin-care-vei-sc%C4%83pa-de-datoriile-foarte-mari.html
https://www.avocatnet.ro/articol_46076/Insolven%C8%9Ba-simplificat%C4%83-%C8%98i-pensionarii-sau-cei-f%C4%83r%C4%83-capacitate-de-munc%C4%83-vor-putea-cere-intrarea-in-insolven%C8%9B%C4%83-in-curand.html
https://i0.1616.ro/media/2/2701/33586/19910471/1/hg-5.pdf
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 persoane imunodeprimate, însoțitorii acestora și persoanele care locuiesc la 

același domiciliu cu acestea 

 persoane fără adăpost 

De asemenea, este extinsă și lista domeniilor (instituțiilor) considerate 

esențiale. Astfel, în cea de a doua etapă de vaccinare va fi inclus: 

 Personal-cheie pentru funcţionarea instituţiilor statului, respectiv Parlament, 

Curtea Constituțíonală, Preşedinţie, Guvern, Consiliul Economic și Social, 

Avocatul Poporului, Consiliul Legislativ, Banca Națională a României, 

ministere şi instituţii subordonate acestora. Acum, prevederea vizând această 

categorie face referire la "personal cheie pentru funcționarea instituțiilor 

statului (parlament, președinție, guvern, ministere și instituții subordonate 

acestora)". 

 Personalul în activitate din cadrul celorlalte instituții din sistemul național de 

apărare națională, ordine publică și securitate națională, precum și executorii 

judecătorești, interpreții și traducătorii autorizați de Ministerul Justiției și 

avocații înscriși în tabloul avocaților întocmit potrivit Legii nr.51/1995 

pentru organizarea şi exercitarea profesiei de avocat, republicată, cu 

modificările și completările ulterioare. Acum, prevederea vizând această 

categorie face referire la "personalul din domeniul apărării, ordinii publice, 

siguranței naționale și a autorității judecătorești". 

Conform proiectului de Hotărâre, în cea de a doua etapă de vaccinare vor intra și 

următoarele categorii de angajați: 

 personalul navigant român maritim și fluvial; 

 personalul român care își desfășoară activitatea pe platforme marine 

(eoliene, gaz, petrol); 

 personalul român care își desfășoară activitatea pe unități mobile de foraj 

marin (nave tip FPSO și nave tip FSU). 

 personalul care lucrează în domeniul pompelor funebre, direct implicat în 

manipularea cadavrelor umane; 
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 personalul din cadrul direcțiilor generale de asistență socială și protecția 

copilului/serviciul public de asistență socială care își desfășoară activitatea 

în relație directă cu beneficiarii; 

 persoanele care asigură asistență medicală și socială persoanelor prevăzute la 

pct.(iii) al lit.a) (n.r. - persoane încadrate într-un grad de handicap, persoane 

imobilizate, persoane imunodeprimate) 

 personalul din administrația publică locală; 

 lucrătorii din agricultură și din industria alimentară de alimente esențiale; 

 personalul din Administrația Națională de Meteorologie 

 membrii misiunilor diplomatice, oficiilor consulare de carieră și 

reprezentanțelor organizațiilor internaționale din România, inclusiv membrii 

de familie care îi însoțesc, deținători de cărți de identitate special emise de 

Ministerul Afacerilor Externe; 

 personalul civil și militar care urmează să execute misiuni în afara 

teritoriului național, inclusiv membrii de familie care îi însoțesc la post, 

anterior plecării în misiune; 

 inspectorii sociali din cadrul Agenției Naționale pentru Plăți și Inspecție 

Socială și a structurilor subordonate acestora. 

 personalul Curții de conturi a României și ai camerelor de conturi judeţene şi 

a municipiului Bucureşti 

 personalul din cadrul aparatului central și local al Consiliului Concurenței 

 sportivii componenți ai loturilor naționale sau ai loturilor olimpice, sportivii 

calificați individual la jocurile olimpice precum și staful tehnic care participă 

la pregătirea acestor sportivi 

Actul normativ aduce modificări și în privința celor incluși în etapa a treia de 

vaccinare. În acestă etapă intră populația generală, definită astfel: 
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 a) Persoane care își desfășoară activitatea în cadrul unor unități, operatori 

economici cu risc ridicat de infectare al personalului propriu și al 

persoanelor deservite, din următoarele domenii de activitate : 

 i) lucrătorii din Industria extractivă, 

 ii) lucrătorii din Industria prelucrătoare 

 iii) lucrătorii din Hoteluri și restaurante 

 iv) lucrătorii din domeniul de întreținere corporală, coafură și alte activități 

de înfrumusețare 

 v) lucrătorii din domeniul spectacole, activitati culturale și recreative. 

 vi) lucrătorii din sistemul financiar, bancar și din domeniul asigurărilor, cu 

precădere a celor care au contacte directe cu publicul și a celor care 

prestează servicii esențiale de plăți, administrare cont și investiții și operează 

infrastructuri critice naționale, precum și personalul critic de suport al 

acestora; 

 vii) membrii Uniunii naționale a notarilor publici 

 b) populaţia adultă, alte categorii decât cele prevăzute la punctele 1 și 2 de la 

litera; 

 c) populaţia pediatrică, în funcţie de evoluţia epidemiologică şi de 

caracteristicile vaccinurilor aprobate pentru utilizarea la persoanele cu vârsta 

sub 18 ani. 

În forma actuală, în Strategia de vaccinare nu este menționată o anumită 

categorie de angajați. Documentul actual prevede că în etapa a treia intră 

populația generală, astfel: 

 a) populația adultă; 

 b) populația pediatrică, în funcție de evoluția epidemiologică și de 

caracteristicile vaccinurilor aprobate pentru utilizarea la persoanele cu vârsta 

sub 18 ani. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Ministrul energiei cedează în fața ANRE în ceea ce privește liberalizarea, 

deși este "ușor nemulțumit" / Marii furnizori de energie nu vor fi obligați să 

ofere reduceri de prețuri 

"Consumatorul trebuie să fie în centrul liberalizării, NU furnizorul, așa încât 

furnizorii trebuie să dea prețuri mai bune și să se bată pe acesta", a scris ministrul 

energiei Virgil Popescu pe contul său de Facebook. Pe de altă parte, ministrul 

vorbește despre varianta Autorității Naționale de Reglementare în Domeniul 

Energiei (ANRE) privind discounturile ca fiind cea care va fi pusă în aplicare, nu 

cea propusă de Ministerul Energiei, ceea ce pune furnizorul în centrul liberalizării, 

nu consumatorul. Mai exact, ANRE propune ca marii furnizori să nu fie obligați să 

facă reduceri, așa cum cerea Ministerul Energiei, ci să le ofere dacă doresc. În 

aceste condiții, Ordinul ANRE nu are nicio valoare, ci pare a fi doar praf în ochii 

consumatorilor, în plin scandal al liberalizării. 

CONTEXT Având în vedere haosul stârnit în urma unei gestionări dezastruoase a 

liberalizării de către ANRE, Ministrul Energiei făcuse un proiect de OUG care 

prevedea că furnizorii de ultimă instanță (ENEL, Electrica, CEZ, E.ON) sunt 

obligați să ofere reduceri de prețuri consumatorilor casnici care au fost trecuți 

automat, la 1 ianuarie 2021, în serviciul universal, la prețuri mult mai mari decât 

cele din ofertele concurențiale. Mai exact, propunea ca reducerea să reprezinte 

diferența dintre prețul de serviciu universal și cel dintr-un contract concurențial, cu 

valoarea cea mai mică dintre toate ofertele valabile la 1 ianuarie 2021. 

 

Inițial, ministrul energiei propusese ca toți consumatorii aflați acum în serviciul 

universal să fie trecuți de către furnizorii de ultimă instanță în regim concurențial, 

pe oferta cea mai mică. Această variantă a picat rapid. 

 

Însă, în același timp, ANRE a venit cu un proiect de Ordin, pe care l-a și pus în 

dezbatere publică săptămâna trecută, care prevede că acești furnizori oferă 

discounturi dacă vor. 

 

Până la urmă se merge pe varianta ANRE, deși Ministerul Energiei ar fi putut să 

impună prin OUG obligația, iar reglementatorul să se supună deciziei.  
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Pentru un astfel de OUG, Ministerul Energiei ar fi avut și acceptul Consiliului 

Concurenței. 

Virgil Popescu susține că este "ușor nemulțumit" de varianta ANRE. "Mi-aș fi 

dorit ca în Ordin să scrie că furnizorii au obligația să ofere prețul concurențial cel 

mai mic clientului din portofoliul său. Că putea să fie prețul cel mai mic oferit cu 

obligație de preț de serviciu universal cu discount obligatoriu, ca să ajungem la 

prețul concurențial, sau prețul concurențial, ar fi fost mai explicit", a scris ministrul 

pe Facebook. 

Acesta spune despre acest Ordin al ANRE că "a prelungit perioada de schimbare a 

contractelor de la 30 la 180 de zile, șase luni, până pe 30 iunie, și a mai adăugat un 

lucru: se trece toată lumea în piața serviciului universal, dar furnizorii pot acorda 

discount la prețul concurențial, adică factura să fie mai mică lună de lună, 

indiferent dacă clientul încheie contract cu el, se mută sau nu". 

Reclamă gratuită pentru marii furnizori, prin autorități 

Este un ordin care nu schimbă mare lucru în ceea ce privește liberalizarea și nici nu 

ajută prea mult consumatorul. În primul rând, contractele pot fi schimbate oricând, 

nu în 30 de zile sau 180. Pur și simplu oricând dorește consumatorul. În al doilea 

rând, nu este nevoie de ordin care să permită furnizorului să ofere discounturi. 

Reduceri de prețuri pot fi acordate oricând, nimic nu-i împiedică pe furnizori să 

facă acest lucru chiar și acum, fără ordin. În al treilea rând, în cazul unor furnizori, 

precum Electrica și E.ON, discountul ar fi nesemnificativ, deoarece diferența dintre 

prețul de serviciu universal și cel al ofertei concurențiale este foarte mică. 

 

Ordinul nu ar face decât creeze o impresie falsă pe piață că acești furnizori oferă 

reduceri în avantajul consumatorilor, ceea ce ar fi, de fapt, un fel de reclamă 

gratuită făcută prin intermediul autorităților. 

 

"Am discutat cu ANRE-ul și a spus că a discutat cu toți cei patru furnizori și s-au 

angajat benevol să iasă public cu comunicate că vor acorda acest discount tuturor 

(n.a. adică, reclamă gratuită prin intermediul comunicatelor). Dacă asta se va 

întâmpla, atunci lucrurile sunt normale", a mai scris ministrul energiei. 
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Prin aceste așa-zise reduceri prevăzute în legislație, furnizorii de ultimă instanță ar 

putea fi puși în avantaj concurențial față de ceilalți furnizori. Se va induce 

consumatorului ideea că rămânerea la furnizorii de ultimă instanță ar însemna 

facturi mai mici, chiar dacă nu asta va fi realitatea. Acele reduceri pot fi chiar mai 

puțin avantajoase decât prețul oferit de alt furnizor. De exemplu, pentru un consum 

de 100 kWh/ lună în serviciul universal, diferența de preț ar fi de până în 2 lei în 

cazul Electrica și de 0,5 lei în cazul E.ON. Oferte cu valori mult mai mici față de 

serviciul universal sunt la Enel, însă acestea se adresează unui număr limitat de 

clienți, celor care vin de la alți furnizori. Oferta nu este valabilă pentru 

consumatorii din propriul portofoliu care sunt deja în concurențial și care plătesc 

facturi mai mari. 

Unii consumatori casnici se aflau încă din 2018 în piața liberă. Și pentru aceștia ar 

fi indicat să verifice dacă nu cumva ofertele actuale nu sunt mai rentabile decât 

contractele în vigoare. De exemplu, clienții Enel ar putea constata că vechile 

contracte concurențiale sunt mult mai costisitoare decât dacă ar încheia unul nou. 

Astfel, acești consumatori aflați deja pe piața liberă ar putea plăti mai puțin dacă ar 

încheia noi contracte. 

Astfel, până la urmă pentru un consumator din serviciul universal cea mai bună 

variantă rămâne în continuare semnarea unui contract concurențial, fie cu actualul 

furnizor, fie cu altul care are oferte mult mai bine. Încheierea unui contract cu un 

alt furnizor ar putea fi mai avantajoasă decât varianta primirii unei reduceri în 

serviciul universal. Ar putea fi o diferență chiar de 10 lei pentru un consum de 100 

kWh/ lună. 

Acești mari furnizori au moștenit portofoliile cu milioane clienți, odată cu 

privatizarea distribuțiilor. Adică, nu au primit de-a gata portofoliile de clienți, fără 

să depună eforturi precum furnizorii mai noi pe piață. 

 Intră pe comparatorul de prețuri pentru a selecta oferta cea mai bună 

Informarea consumatorilor ar fi trebuit făcută cu mult timp înainte ca aceasta să 

aibă loc. Și până acum ar fi putut ANRE să se implice dacă ar fi dorit, mai ales că 

unul dintre rolurile sale stabilite de lege este de informare și protecție a 

consumatorilor. Nu s-a întâmplat acest lucru. Dimpotrivă, a refuzat până în 

ultimele zile din 2020 să comunice pe acest subiect.  

https://www.anre.ro/ro/info-consumatori/comparator-de-tarife
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De asemenea, comparatorul de prețuri a fost actualizat cu câteva zile înainte de 

liberalizare, până atunci fiind inutil. Ba, mai mult, a favorizat marii furnizori prin 

faptul că nu le-a impus să informeze eficient clienții că urmează să aibă loc o 

liberalizare, iar că cei care nu încheie contracte pe piața liberă vor rămâne în regim 

de serviciu universal, la prețuri mult mai mari decât cele din zona concurențială. 

Legat de ce ar fi trebuit să facă ANRE, abia pe 7 ianuarie, a deschis un call-center 

pentru persoanele care doresc informații despre liberalizare. 

Orice ordin emis de ANRE în privința liberalizării pare a fi scris în favoarea 

furnizorilor de ultimă instanță. De altfel, un proiect de ordin, a fost elaborat cu 

aceștia la masă, în întâlniri ascunse de alte părți interesate. Doar cu ei, nu și cu 

reprezentanții altor furnizori sau cu cei ai consumatorilor. Este vorba despre 

proiectul care prevdea o compensație dintre prețul serviciului universal și cel de pe 

piața liberă, doar cu condiția să închei contract până în 31 martie, cu furnizorul de 

ultimă instanță la care te afli. Acel proiect s-a transformat în actualul proiect care 

prevede acordarea de reduceri comerciale până la sfârșitul lui iunie. 

În ciuda acestui haos și a faptului că întregul proces de liberalizare a fostgestionat 

prost, niciun înalt reprezentant la nivel politic nu cere tragerea la răspundere a 

ANRE: nici premierul Florin Cîțu, nici ministrul Energiei, nici președintele 

Camerei Deputaților Ludovic Orban, nici președintele Senatului Anca Dragu. 

Niciunul dintre aceștia nu a criticat situația în care au ajuns milioane de 

consumatori casnici din cauza unei reglementari dezastruoase. 

ANRE- instituție condusă de un fost sindicalist care controla afaceri cu 

contoare 

ANRE are o conducere complet politizată, fapt care ar putea fi explicația 

ineficienței sale. Actualul președinte, Dumitru Chiriță, nu s-a remarcat cu nimic 

deosebit în timpul mandatului său, pe care îl deține din octombrie 2017. Acum, în 

mandatul său, un eveniment deosebit cum este liberalizarea este gestionat 

dezastruos. 

 

Dumitru Chiriță este plătit pentru efortul de a fi președinte al ANRE cu peste 56 

mii lei/ lună, unul dintre cele mai mari salarii din România. 
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Înainte de a ajunge pe această funcție a fost deputat PSD. Era deja la al patrulea 

mandat. 

 

Chiriță și-a început cariera în 1981 ca electrician. Ulterior, a studiat dreptul la 

Universitatea Nicolae Titulescu, însă nu se știe în ce perioadă. Înainte de a ajunge 

deputat, a fost vicepreședintele Blocului Național Sindical. În perioada 1990-2000 

a fost președintele Federației Nationale a Sindicatelor din Electricitate "Univers", 

iar în perioada 1990-2011 președintele Sindicatului Liber Independent "Energia". 

 

În 2011, România Curată scria că Dumitru Chirita era acționar al SC Sindserv SA, 

societate controlată de Federația Energia Mileniului III, care se ocupa de citirea 

contoarelor de energie electrică și care beneficia de contracte bănoase din partea 

Electrica SA. "Deputatul PSD este considerat 'creierul' întregii afaceri derulate prin 

cele două societăți. Era acționar minoritar la Sindserv, președinte al Sindicatului 

Liber Independent Energia București, care deține acțiuni la firmă, președinte 

executiv al Federației Univers, un alt acționar al companiei și fost membru în 

Consiliul de Administrație al SC Electrica SA", scria România Curată. 

 

Mandatul lui Chiriță este pe cinci ani. Adică mai are doi ani de mandat. 

Conducerea ANRE este numită de către Parlament. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Declarația Unică 2021: Descarcă PDF inteligent pentru depunere online la 

ANAF. PFA, chirii, activități independente 

Declarația Unică pe anul 2021, în format editabil (așa-numitul formular PDF 

inteligent) poate fi descărcată pentru completare și depunere online la ANAF. 

Persoanele fizice autorizate (PFA) și persoanele fizice care obțin venituri din chirii, 

drepturi de autor, activități independente, precum și avocații au termen 25 mai 

2021 pentru depunerea declarației unice pe acest an. 

Descarcă de AICI formularul PDF inteligent pentru Declarația Unică 2021. 

 

https://static.anaf.ro/static/10/Anaf/Declaratii_R/declaratie_unica.html


CNSLR Fratia |  Revista Presei 20 ianuarie 2021 21 

 

În 2021, formularul 212 privind Declaraţia Unică se depune la ANAF până pe data 

de 25 mai inclusiv, pentru: 

 declararea impozitului anual pe venit şi a contribuţiilor sociale aferente 

veniturilor realizate în 2020; 

 declararea veniturilor estimate că vor fi realizate de persoanele fizice în anul 

2021. 

În cazul persoanelor fizice care obțin venituri din chirii, Declarația Unică se 

depune în termen de 30 de zile de la data încheierii contractului, dacă semnarea 

survine pe parcursul anului în curs. La fel și în cazul persoanelor fizice care încep 

o nouă activitate pe parcursul anului fiscal respectiv. 

Online, Declarația Unică se poate depune AICI. 

Noul formular 212 „Declarație unică privind impozitul pe venit și contribuțiile 

sociale datorate de persoanele fizice“ a fost aprobat prin Ordinul președintelui 

ANAF (OpANAF) nr. 14 din 7 ianuarie 2021. 

Instrucțiunile de completare a Declarației Unice 2021 pot fi consultate AICI. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 ANAF: Aplicația pentru completarea Formularului 094 în format electronic 

va fi disponibilă de miercuri 

Agenția Naționalã de Administrare Fiscalã (ANAF) pune la dispoziția 

contribuabililor aplicația pentru completarea în format electronic a formularului 

094, se arată într-un comunicat al instituției, care precizează că va fi disponibilă 

începând de miercuri. 

 

Aceasta urmează să fie găsită pe site-ul instituției la secțiunea Servicii 

online/Declarații electronice / Descãrcare declarații. 

 

 

https://formularespv-pf.anaf.ro/my.policy
http://legislatie.just.ro/Public/DetaliiDocument/236051
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Astfel, persoanele impozabile care au utilizat trimestrul ca perioadã fiscalã în anul 

precedent, care nu au efectuat achiziții intracomunitare de bunuri și care nu au 

depãșit plafonul de 100.000 euro (echivalent în lei), trebuie sã depunã la organele 

fiscale competente, pânã la data de 25 ianuarie inclusiv, formularul (094) 

"Declarație privind cifra de afaceri în cazul persoanelor impozabile pentru care 

perioada fiscalã este trimestrul calendaristic și care nu au efectuat achiziții 

intracomunitare de bunuri în anul precedent", potrivit dispozițiilor legale în vigoare 

în domeniul TVA (titlul VII din Legea nr.227/2015 privind Codul fiscal, cu 

modificãrile și completãrile ulterioare). 

 Nu au aceastã obligație persoanele impozabile care solicitã scoaterea din 

evidența persoanelor înregistrate în scopuri de TVA conform art. 316, în 

vederea aplicãrii regimului special de scutire prevãzut la art. 310. 

 

"Formularul 094 se depune și de cãtre persoanele impozabile care au utilizat luna 

ca perioadã fiscalã întrucât au efectuat în anul 2019 sau în anii anteriori achiziții 

intracomunitare de bunuri și care revin la utilizarea trimestrului, pentru cã în anul 

2020 nu au efectuat nicio achiziție intracomunitarã de bunuri, iar cifra de afaceri 

nu a depãșit plafonul de 100.000 euro", conform ANAF. 

 

 ANALIZA Cu cat s-a scumpit intr-un an cosul esential de alimente in 

Romania. Din 34 de produse analizate, doar doua s-au ieftinit 

Principalele produse din cosul alimentar de baza s-au scumpit in ultimul an in 

Romania. Daca le-am lua la bucata sau la kilogram, o singura data pe luna, tot am 

plati cu peste 30 de lei mai mult decat in decembrie 2019, potrivit unei analize 

realizate de Ziare.com. 

 

Am fost luate in considerare principalele alimente care compun cosul minim 

alimentar si comparate preturile folosind medii ale acestora si evolutia pretului 

dintre decembrie 2020 si decembrie 2019. La 22 dintre aceste produsele analizate, 

doar doua au inregistrat scaderi, restul avand cresteri majore de pret. 
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Daca aceste alimente ar fi consumate numai o singura data pe luna, de catre o 

singura persoana, intr-o familie cu doi adulti si doi copii, unde veniturile adultilor 

sunt cele minime pe economie, majorarea salariului minim de la 1 ianuarie, cea de 

numai 38 de lei net, nu ar ajunge sa le acopere cheltuielile in plus, care au aparut 

odata cu aceste scumpiri. 

 

Mai mult, de la 1 ianuarie 2021, s-a mai pornit un val de scumpiri pe tot lantul 

economic, din cauza majorarii accizelor la carburanti, despre care Ziare.com a scris 

in luna decembrie. Toate acestea, scad drastic puterea de cumparare a romanilor, 

mai ales daca adaugam si produse non-alimentare precum cele pentru siguranta 

sanitara, care in decembrie 2019 nu erau luate in calcul de aproape nici 

un buget familial din Romania. 

 

Toate acestea, in contextul in care foarte multe familii din Romania au avut cel 

putin un membru care a intrat in somaj tehnic, in cel mai fericit caz. 

 

Ieftiniri, prea "ieftine" pentru a ajuta bugetul familiei 

 

La capitolul produselor care s-au ieftinit intra citricele care sunt fructe de sezon, si 

clar, ca in aceasta perioada sunt ceva mai ieftine decat in alta perioada. Astfel ca, 

acestea au scazut cu putin peste 4 procente fata de decembrie 2019. 

 

Pe de alta parte, cartofii au avut o diminuare semnificativa de pret (-28,49%), 

acesta fiind si unul dintre cele mai consumate produse de catre romani. In 

momentul de fata, kilogramul de cartofi costa undeva la 1,1 - 1,2 lei. 

 

Scumpiri la principale produse achizitionate de romani 

 

Pe de alta parte, fasolea boabe a cunoscut cea mai mare scumpire in procente, 

urcand de la un an la altul cu peste 18%. La mare distanta de acest produs a fost 

faina care a urcat cu "doar" 7 procente. Dar aici majorarea a fost indusa chiar de 

romani, care la inceputul pandemie s-au inghesuit sa cumpere in cantitati 

"industriale" de teama ca vor veni perioade prelungite de carantina si nu vor mai 

gasi. Astfel ca, in medie, un kilogram de faina a ajuns sa coste undeva in jurul a 3 

lei, fata de 2,79 lei cat era in decembrie 2019. 

https://ziare.com/economie/buget/
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Pandemia si-a facut cunoscuta influenta si asupra pretului la ulei, aici intervenind 

in anul foarte secetos care a distrus o buna parte din recoltele de floarea soarelui de 

anul acesta. 

In aceeasi categorie intra si fructele proaspete, atat de import cat si cele 

de productie interna. 

 

In tabelul de mai jos, vedeti cum au evoluat preturile la principalele produse 

alimentare din cosul minim de consum, avand la baza cresterile publicate de 

Institutul national de Statistica (INS). 

 
 

 

https://ziare.com/economie/productie/
https://s2.ziareromania.ro/?mmid=c1bf6564b7fa84c131
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ANPC a propus plafonarea preturilor 

 

Reamintim ca, Autoritatea Nationala pentru Protectia Consumatorilor a propus, in 

martie, chiar la inceputul pandemiei in Romania, plafonarea preturilor pentru 

produsele de stricta necesitate din cosul minim de consum lunar. Aceasta plafonare 

ar fi urmat sa se aplice pe perioada starii de urgenta. 

 

Printre cele peste 30 de alimente care ar fi urmat sa aiba pretul plafonat se regasesc 

si 21 din cele 22 de produse prezentate de Ziare.com in tabelul de mai sus (n.r. - 

bauturile alcoolice nu fac parte din cosul minim de consum). 

 

"In contextul pandemiei declansate de noul coronavirus si a decretarii starii de 

urgenta pe intreg teritoriul Romaniei, exista o crestere substantiala a cererii pentru 

anumite produse comercializate pe piata, in conditiile in care oferta este in limite 

normale sau chiar mai redusa decat in mod uzual", preciza ANPC. 

 

Avand in vedere aceasta stare de fapt, si pentru a preveni anumite comportamente 

comerciale incorecte, sau chiar ilegale, Autoritatea Nationala pentru Protectia 

Consumatorilor (ANPC) propune, pe o perioada determinata, plafonarea preturilor 

produselor de stricta necesitate care fac parte din cosul minim de consum lunar - 

asa cum este el definit de lege -, in scopul protejarii cetatenilor in fata unor posibile 

cresteri bruste si substantiale de preturi. 

 

Valoarea cosului minim lunar de consum reprezinta pragul minim sub care nu pot 

fi stabilite cheltuielile pentru asigurarea unui nivel de trai rezonabil. Aceasta 

valoare reprezinta suma de bani din veniturile debitorului care nu poate fi oprita 

pentru plata datoriilor deoarece ii este necesara pentru acoperirea cheltuielilor 

indispensabile asigurarii traiului zilnic pentru sine si familia sa. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/anpc/
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 Studiu Deloitte: rolurile a un sfert dintre angajați s-au schimbat după 

implementarea tehnologiilor de automatizare și o treime dintre ei vor avea 

nevoie de recalificare 

 

Rolurile și modul de lucru a aproximativ un sfert dintre angajații (23%) la nivel 

global s-au schimbat după implementarea tehnologiilor de automatizare, potrivit 

celei mai recente ediții a studiului Deloitte Automation with Intelligence, în timp 

ce unul din zece a avut deja nevoie de recalificare. Studiul arată că această tendință 

va continua să ia amploare, respondenții menționând că vor trebui să recalifice o 

treime (34%) din forța de muncă în următorii trei ani ca urmare a transformării 

rolurilor. Sondajul a fost realizat la nivel global în rândul a peste 440 de directori ai 

departamentelor de IT, financiar și operațional, lideri responsabili cu automatizare 

și de soluții de servicii, din 29 de țări, inclusiv România. 

 

„Confruntate cu această criză sanitară globală neașteptată, companiile s-au orientat 

spre tehnologie cu scopul de a-și menține sau crește capacitatea de procesare și de 

a implementa noi modalități de lucru, concentrându-se în același timp și pe 

reducerea costurilor. Cu toate acestea, ritmul apariției inovațiilor în materie de 

automatizare continuă să-l depășească pe cel al adoptării acestora, unul din trei 

respondenți (36%) indicând că nu folosește soluții de automatizare oferite ca 

serviciu (automation-as-a-service), o modalitate esențială de a furniza tehnologii de 

automatizare în următorii trei ani, evidențiază studiul. Eforturi suplimentare sunt 

necesare pentru a depăși aceste bariere de adoptare, inclusiv rezistența la 

schimbare. Organizațiile trebuie să regândească formarea angajaților pentru a avea 

o imagine fidelă asupra așteptărilor în ceea ce privește locurile de muncă și să ia 

măsuri practice care să reducă impactul asupra forței de muncă în contextul 

automatizării, deși studiul arată că 58% dintre companii încă nu au evaluat cum se 

vor schimba rolurile și sarcinile angajaților”, a spus Andrei Ionescu, Partener 

Coordonator Consultanță și Managementul Riscului, Deloitte România. 

 

Două treimi (68%) dintre liderii de afaceri au apelat la automatizare pentru a 

răspunde pandemiei de COVID-19, potrivit studiului, iar 23% dintre respondenți 

au spus că au acordat prioritate automatizărilor care au îmbunătățit reziliența 

organizației.  

https://ro.register-deloittece.com/forms/registration.html?docid=120&utm_source=Press&utm_medium=CP&utm_campaign=AutomationIntelligence
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Studiul subliniază și că serviciile de tip cloud vor deveni principala tehnologie care 

va susține automatizarea, pentru că permite extinderea, răspunde rapid cererii și 

optimizează costurilor. Aproape jumătate dintre respondenți folosesc deja astfel de 

servicii în demersul de automatizare și o treime (31%) au accelerat investițiile în 

soluții de automatizare stocate în cloud ca răspuns la pandemie. 

 

Studiul Deloitte arată că interesul organizațiilor de a apela la tehnologii de 

automatizare este în creștere, 73% dintre acestea inițiind deja acest proces, cu un 

sfert mai mult față de anul trecut. Și implementarea acestor soluții capătă 

amploare, 13% dintre respondenți afirmând că organizația lor folosește peste 50 de 

soluții de automatizare, în creștere de la 8% în 2019 și 4% în 2018. Automatizarea 

robotizată a proceselor rămâne cea mai răspândită tehnologie de automatizare 

(78%), urmată de recunoașterea facială optică sau inteligentă, cu 51%, 

managementul proceselor de business (BPM), cu 36%, și inteligența artificială 

(AI), cu 34%. 

 

Pe lângă interesul crescut față de automatizare, companiile trebuie să aibă o 

strategie realistă pentru adoptarea acesteia, subliniază studiul. Doar 26% dintre 

companiile care folosesc tehnologii de automatizare în faza de testare și 38% dintre 

cele care implementează și extind astfel de soluții au o strategie la nivelul întregii 

organizații în acest sens. În plus, doar 40% dintre organizațiile care folosesc astfel 

de tehnologii în faza de testare și 65% dintre organizațiile care implementează și 

extind aceste tehnologii susțin că au o viziune și un obiectiv clar și unanim 

acceptat în acest sens. Studiul subliniază și că, pentru ca o astfel de strategie să 

aibă succes, ea are nevoie de susținerea liderilor la cel mai înalt nivel, membrii 

echipei de management (33%) și directorii de IT (27%) fiind cei mai mari 

susținători în majoritatea cazurilor. 

Pentru a reuși să extindă implementarea soluțiilor de automatizare, organizațiile 

trebuie să analizeze barierele care continuă să le ridice dificultăți în acest demers, 

concluzionează studiul. Cu doar 38% dintre organizații având definite procese 

mature și doar 37% dintre acestea declarând că au standarde adecvate controlate de 

un centru de excelență dedicat automatizării, fragmentarea proceselor și faptul că 

nu sunt pregătite din punct de vedere IT rămân cele mai importante bariere, ca și în 

ultimii doi ani.  
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Răspunsurile la sondaj au indicat rezistența la schimbare ca fiind al treilea 

obstacol, urmat îndeaproape de lipsa unei viziuni clare. 

 

Cea mai recentă ediție a studiului Deloitte Automation with 

Intelligence analizează perspectivele liderilor în materie de automatizare în cadrul 

organizațiilor, modul în care tehnologiile de automatizare influențează angajații și 

efectul pandemiei de COVID-19 asupra strategiilor de automatizare. Mai multe 

informații despre sondaj sunt disponibile aici. 

 

Deloitte furnizează la nivel global servicii de audit, consultanță, servicii juridice, 

consultanță financiară și managementul riscului, servicii de consultanță fiscală și 

alte servicii adiacente către clienți din sectorul public și privat provenind din 

industrii variate. Patru din cinci companii prezente în topul Fortune Global 500® 

sunt clienți Deloitte, prin intermediul rețelei sale globale de firme membre care 

activează în peste 150 de țări și teritorii, oferind resurse internaționale, perspective 

locale și servicii de cea mai înaltă calitate pentru a aborda provocări de business 

complexe. Obiectivul Deloitte este să creeze un impact vizibil în societate cu 

ajutorul celor peste 330.000 de profesioniști ai săi. 

 

Deloitte România este una dintre cele mai mari companii de servicii profesionale 

din țara noastră și oferă, în cooperare cu Reff & Asociații | Deloitte Legal, servicii 

de audit, de consultanță fiscală, servicii juridice, de consultanță în management și 

consultanță financiară, servicii de managementul riscului, soluții de servicii și 

consultanță în tehnologie, precum și alte servicii adiacente, prin intermediul a 

2.000 de profesioniști. 

 

Pentru a afla mai multe despre rețeaua globală a firmelor membre, vă rugăm să 

accesați www.deloitte.com/ro/despre. 

 
(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

https://ro.register-deloittece.com/forms/registration.html?docid=120&utm_source=Press&utm_medium=CP&utm_campaign=AutomationIntelligence
https://www2.deloitte.com/ro/ro/pages/about-deloitte/articles/about-deloitte.html
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 ULTIMA ORĂ | Decizie-surpriză luată de CCR în privinţa învestirii 

Guvernului Cîţu 

În ședința din data de 19 ianuarie 2021, Curtea Constituțională a amânat, pentru 

ședința din 26 ianuarie 2021, judecarea sesizărilor de neconstituționalitate a 

Hotărârii Parlamentului României nr.31 din 23 decembrie 2020 pentru acordarea 

încrederii Guvernului, sesizări formulate de Grupurile parlamentare ale Alianței 

pentru Unirea Românilor din Camera Deputaților și, respectiv, din Senat. 

Amânarea deciziei poate fi un indiciu că în cadrul Curţii există opinii divergente pe 

acest subiect. 

Copreşedintele Alianţei pentru Unirea Românilor, senatorul Claudiu Târziu, 

declara pe 23 decembrie anul trecut, în plenul reunit al Parlamentului, că grupurile 

parlamentare AUR vor sesiza Curtea Constituţională asupra faptului că, formal, nu 

au fost îndeplinite procedurile legale pentru învestirea Guvernului Florin Cîţu. 

 

"Audierile din comisii au fost formale, grăbite şi fără posibilitatea de a analiza 

programul de guvernare. Însă văd că în sală au fost voci, care mai de care 

triumfaliste, din partea arcului guvernamental. I-aş sfătui pe colegii din coaliţia de 

guvernare, ca şi pe cei care vor să ocupe posturi ministeriale, împreună cu 

preşedintele statului, domnul Klaus Iohannis, să mai aştepte niţel, să nu se bucure 

prea devreme. Grupurile parlamentare AUR vor sesiza Curtea Constituţională 

asupra faptului că, formal, nu au fost îndeplinite procedurile legale pentru 

învestirea acestui Guvern. De aceea, vă rog să aşteptaţi decizia CCR. Dacă va fi 

favorabilă dumneavoastră, vă urez un singur lucru - Guvernului: Cădere uşoară", a 

spus senatorul AUR. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 INTERVIU/Marcu (ASF): Guvernul pregăteşte, la iniţiativa ASF, o 

ordonanţă pentru ca şoferii să-şi deconteze daunele de la firma de asigurări 

unde au încheiat propriul RCA 

Şoferii îşi vor putea deconta daunele de la firma de asigurări unde au încheiat 

propria poliţă RCA în perioada următoare, iar Guvernul pregăteşte, la iniţiativa 

ASF, o ordonanţă de urgenţă în acest sens, a declarat Nicu Marcu, preşedintele 

Autorităţii de Supraveghere Financiară, într-un interviu acordat Agerpres. 

El a arătat că această procedură, numită decontare directă, exista şi până acum, dar 

era opţională, însă, odată cu schimbarea legislaţiei, acest lucru va deveni 

obligatoriu pentru întreaga piaţă. Astfel, şoferii îşi vor putea deconta imediat 

dauna, iar companiile de asigurări vor rezolva mai departe problema între ele. 

Totodată, firmele de asigurări care au cote mari de piaţă vor fi obligate să vină cu 

lichiditate în plus, pentru a demonstra că pot susţine un portofoliu mare de clienţi, 

a mai precizat şeful ASF. 

Agerpres: Ce aduce nou Ordonanţa? 

Nicu Marcu: Ordonanţa spune clar că decontarea daunelor se va face clar de firma 

unde v-aţi asigurat. Şi atunci s-a închis. Şi firmele de asigurări se vor deconta între 

ele. Deci nu o să mai fie chestiunea ca dumneavoastră care aveţi o daună de la un 

alt şofer de autovehicul să luaţi asigurarea respectivului şi aşa mai departe. 

Consumatorul va fi, să zicem, mulţumit, în sensul că îşi decontează imediat dauna 

şi companiile de asigurări se decontează între ele. 

Agerpres: Nu se mai încheie acea constatare amiabilă? 

Nicu Marcu: Astea sunt nişte proceduri care urmează. Pe noi ce ne interesează e că 

decontarea daunei se face de către compania la care m-am asigurat. Şi atunci 

fiecare asigurat ştie că îşi ia asigurarea la companiile la care crede el ca e mai bine 

pentru el. 

Agerpres: Toate poliţele RCA vor fi aşa? 

Nicu Marcu: Exact. 

 

https://www.agerpres.ro/economic-intern/2021/01/19/interviu-marcu-asf-guvernul-pregateste-o-ordonanta-pentru-ca-soferii-sa-si-deconteze-daunele-de-la-firma-de-asigurari-unde-au-incheiat-propriul-rca--645704
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Agerpres: De când se va întâmpla asta? 

Nicu Marcu: Probabil într-un timp relativ scurt, zic eu. În continuare o să luăm 

legătura cu cei de la Guvern ca să parcurgă circuitul cât mai repede. Cu cât mai 

repede se aprobă această Ordonanţă de Urgenţă, cu atât mai repede se rezolvă 

situaţia în piaţă. Pentru că nu putem să reducem toate cele 3 pieţe pe care noi le 

reglementăm şi le supraveghem numai la un singur produs din zona asigurărilor, 

acest produs care e un produs social: RCA. Chestiunea este că toate disensiunile în 

piaţa asigurărilor s-au redus la acest produs şi lucrul acesta nu este în regulă. 

Citiți AICI interviul integral 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Primarul general s-a intalnit cu reprezentantii companiilor cu activitati in 

domeniul modernizarii si reparatiilor retelelor de termoficare 

Nicusor Dan a avut marti o prima intalnire cu reprezentantii companiilor care 

desfasoara activitati in domeniul modernizarii si reparatiilor retelelor si instalatiilor 

de termoficare, in conditiile in care Primaria Capitalei va demara in curand un plan 

ambitios de modernizare a sistemului de transport al agentului termic in Bucuresti. 

 

Discutiile s-au concentrat pe solutiile tehnice cele mai bune pentru modernizarea 

retelelor, capacitatile de lucru disponibile si calendarele posibile de executie, 

finantarea pe care Primaria Capitalei o va acorda si pre-conditiile necesare pentru 

inceperea lucrarilor. 

 

O noua intalnire va avea loc pe 26 ianuarie. Dan a precizat ca Primaria Capitalei va 

demara in curand doua mari proiecte de modernizare a retelelor de termoficare. 

Primul din fonduri proprii, in valoare de 80 de milioane euro si un altul din fonduri 

europene, in valoare de 300 de milioane euro, al carui obiectiv este de a moderniza 

in total un numar de 270 de kilometri de retea de termoficare, incepand cu zonele 

unde se produc cele mai multe avarii. 

 

 

https://www.agerpres.ro/economic-intern/2021/01/19/interviu-marcu-asf-guvernul-pregateste-o-ordonanta-pentru-ca-soferii-sa-si-deconteze-daunele-de-la-firma-de-asigurari-unde-au-incheiat-propriul-rca--645704
https://ziare.com/nicusor-dan/
https://ziare.com/stiri/transport/
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In urma dialogului s-a desprins concluzia ca va fi nevoie de mobilizarea unei mari 

parti din capacitatea mai multor firme de constructii prezente actualmente pe piata 

pentru a face fata volumului de munca necesar schimbarii cat mai rapide a unui 

numar important de kilometri de teava, arata un comunicat de presa al PMB. 

 

Au fost discutii si despre obligativitatea gasirii unui bun echilibru intre lucrarile de 

modernizare si asigurarea in continuare a furnizarii apei calde si caldurii pentru 

bucuresteni, iar schimbarea tevilor va trebui facuta astfel incat sa afecteze intr-o 

masura cat mai mica traficul rutier. 

 

Primarul Capitalei a insistat pe faptul ca-si doreste seriozitate in constructie, ceea 

ce inseamna eficientizarea procesului si respectarea termenelor, subliniind la 

randul sau ca municipalitatea nu va intarzia cu platile catre constructori. 

 

"Bucurestiul are, dupa cum stiti, o problema mare cu reteaua de termie. Avem 

determinarea si fondurile necesare pentru a demara chiar de anul acesta reparatii 

ale retelei principale si am dori sa incepem cat mai curand. De aceea am dorit sa 

organizez aceasta intalnire, in mod transparent, ca sa vedem impreuna ce solutii 

exista. As vrea sa iesim din logica din ultimii ani de la Primaria Capitalei. Va 

garantez ca aveti in noi parteneri seriosi. Platim la timp lucrarile, iar obligatiile pe 

care ni le asumam si noi, si constructorii, trebuie sa fie respectate. Considerati ca 

incepe un nou mod de lucru cu Primaria Capitalei", a declarat Nicusor Dan, 

conform sursei citate. 

 

In legatura cu capacitatea constructorilor de a face lucrari de amploarea celor 

necesare, primarul Nicusor Dan a spus ca acest lucru e in atentia Primariei si vor fi 

luate masurile adecvate. 

 

"E nevoie de o modernizare generala in randul firmelor de constructii, fiindca vrem 

sa facem lucrari pe mai multe tronsoane in paralel, in diverse zone din Capitala, in 

ritm rapid, iar acest lucru va presupune contractarea mai multor firme. Necesarul 

de lucrari depaseste cu mult capacitatea unei singure companii", a precizat edilul 

general. 
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Reprezentantii firmelor care au participat la intalnirea cu primarul general al 

Capitalei si-au aratat interesul pentru a participa la licitatiile care vor fi organizate 

in perioada urmatoare. 

La intalnirea de marti au participat reprezentantii a 13 companii specializate in 

domeniul modernizarii si reparatiilor retelelor si instalatiilor de termoficare, la care 

s-au adaugat reprezentantii companiilor municipale Termoenergetica si Energetica 

Servicii. 

 

PMB precizeaza ca pe 26 ianuarie va avea loc o noua intalnire pe subiectul 

modernizarii retelelor de termoficare, la care vor fi invitati reprezentantii altor 

firme din acest sector de activitate. Toate companiile interesate sa-si trimita 

reprezentantii la aceasta intalnire pot trimite o solicitare la cabinetul primarului 

general. 

 

Conform primarului Nicusor Dan, Primaria Capitalei va demara in curand doua 

mari proiecte de modernizare a retelelor de termoficare - un proiect din fonduri 

proprii, in valoare de 80 de milioane de euro si un proiect din fonduri europene, in 

valoare de 300 de milioane de euro - cu obiectivul de a moderniza in total un 

numar de 270 de kilometri de retea de termoficare, incepand cu zonele unde se 

produc cele mai multe avarii. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Statistică: 60% din colectarea separată din România se face prin pubele 

stradale colorate 

80% dintre dintre cei care precolectează separat deșeurile consideră benefică 

această practică pentru mediu, iar 60% dintre ei depozitează reciclabilele în 

pubelele colorate. Majoritatea au învățat regulile colectării separate din articolele 

apărute în presă și spun că pliază și spală recipientele înainte de a le arunca, în 

ciuda faptului că sunt deranjați de zgomotul care se produce. Acestea sunt doar o 

parte din concluziile unui sondaj online realizat de operatorul de salubritate Brai 

Cata, la începutul acestui an, pe un eșantion format din 418 respondenți din toată 

țara. 
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„Ne-am dorit să aflăm cum percep colectarea separată oamenii care au deprins 

acest obicei în ultimii ani, de unde se informează, ce și-ar dori de la acest sistem și 

ce îi deranjează, așa că am pregătit 10 întrebări, cu trei variante de răspuns fiecare, 

astfel încât să nu se piardă prea mult timp cu formularea răspunsurilor, apoi le-am 

popularizat prin intermediul unui sondaj online, încercând să ajungem la cât mai 

mulți utilizatori. E impresionant faptul că 418 oameni, din toată țara, au răspuns 

acestui demers, ajutându-ne să obținem o imagine reală asupra punctului în care se 

află colectarea separată a deșeurilor de la populație”, a declarat managerul general 

al Brai Cata, Bogdan Constantinescu. 

Întrebați cum se colectează separat în zona în care locuiesc, 59,45% dintre 

respondenți au spus „prin pubele colorate specifice diferitelor tipuri de reciclabile”, 

21,64%, prin intermediul sacului galben, iar 18,91%, prin saci galbeni, albaștri și 

verzi, pentru diferitele tipuri de reciclabile. 

O majoritate covârșitoare, de 81,69% consideră benefică această practică a 

colectării separate, pentru mediu, 16,14%, pentru curățenia localității și doar 

2,17%, pentru bugetul familial. 

Respondenții susțin că au învățat regulile colectării separate corecte din articolele 

apărute în presă (68,93%), din informările făcute de reprezentanții firmei de 

salubritate (16,75%) și în mai mică măsură din informările autorităților locale 

(14,32%). 

Mai mult decât atât, în privința clătirii recipientelor murdare înainte de 

precolectare, 47,84% dintre cei care separă deșeurile susțin că fac acest lucru, în 

timp ce 21,39% recunosc că nu o fac, iar 30,77% spun că spală recipientele doar 

uneori. 

Cu toate acestea, aproape toată lumea știe însă că e nevoie de clătirea ambalajelor 

înainte de aruncare, astfel încât să nu fie contaminate materialele reciclabile 

precum hârtia și cartonul (73,85%), în timp ce 24,46% cred că trebuie să facă acest 

gest ca să nu miroasă urât în stațiile de sortare, iar 1,69%, ca să nu se murdărească 

operatorii de la salubrizare. 
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La capitolul ambalaje predominante între reciclabilele colectate, cei mai mulți 

(58,27%) spun că aruncă în egală măsură recipiente de tip PET, ambalaje din 

plastic ale diferitelor tipuri de alimente, sticle, doze din aluminiu și carton, 37% 

spun că în reciclabilele lor predomină PET-urile și ambalajele din plastic, iar 

3,84% susțin că aruncă mai mult sticle, doze din aluminiu și carton. 

În privința plierii recipientelor de tip PET, care s-a dovedit că ocupă cel mai mare 

volum în sacii de precolectare și în recipientele stradale, 67,31% dintre 

participanții la sondaj susțin că le presează înainte de a le arunca, 19,47% recunosc 

că nu le pliază, iar 13,22% spun că le pliază pe jumătate. 

Principala cauză a neplierii recipientelor de tip PET este zgomotul care se produce 

și care îi deranjează pe 51,15% dintre respondenți, fiind urmată de durata 

operațiunii, care îi nemulțumește pe 30,95% dintre oameni și de necesitatea 

scoaterii și repunerii dopului, care este deranjantă pentru 17.9% dintre cei care 

colectează separat reciclabilele. 

Și la întrebarea „Ce credeți că ar trebui făcut, în România, la capitolul colectare 

separată a deșeurilor, pentru atingerea țintelor de reciclare?” părerile sunt împărțite. 

Dacă 48,67% „votează” pentru extinderea programelor de colectare separată în 

toate localitățile urbane și rurale, 32,53 % consideră necesară instalarea de sisteme 

electronice de gestiune a deșeurilor, în zonele cu locuințe colective, iar 18,8% cred 

că ar trebui construite stații de sortare la fiecare depozit de deșeuri. 

O ultimă concluzie a sondajului Brai Cata pe tema colectării separate a deșeurilor 

se referă la percepția publică în privința introducerii sistemului „plătește pentru cât 

arunci”. Cei mai mulți (51,69%) au spus că o dată cu noile reglementări vor 

precolecta așa cum au făcut și până acum, iar ceva mai puțini, 43,48% consideră că 

vor recicla mai mult o dată cu această obligație legală. Au existat, însă și 20 de 

persoane (4,83% dintre respondenți) deranjate de această măsură, care au spus că o 

dată cu această obligație legală nu vor mai colecta deloc separat. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Florin Citu: Banca Mondiala claseaza Romania in topul tarilor cu cele mai 

multe si aplicate masuri in pandemie 

Premierul Florin Citu a afirmat, marti, ca Banca Mondiala "a confirmat" masurile 

luate de guvernarea liberala in contextul pandemiei de COVID-19, plasand tara 

noastra in topul tarilor cu cele "mai multe si aplicate" masuri financiare adoptate ca 

raspuns la criza provocata de virusul SARS-CoV-2. 

 

"Banca Mondiala confirma: masurile pe care le-am luat in contextul pandemiei 

COVID-19 claseaza Romania in topul tarilor cu cele mai multe si aplicate masuri 

din lume. (...) Banca Mondiala a analizat un numar de 154 de tari si un total de 

peste 3.000 de masuri financiare luate de catre acestea in contextul pandemiei. 

Analiza concluzioneaza ca Romania, alaturi de tari precum SUA, Germania, Franta 

sau Australia, a avut cel mai ridicat nivel de activitate, ca numar si aplicabilitate, la 

nivelul masurilor financiare adoptate ca raspuns la criza provocata de COVID-19", 

a scris Citu, marti, pe pagina sa de Facebook. 

 

Potrivit prim-ministrului, cele mai "importante" si "de succes" masuri luate in 

Romania sunt amanarea ratelor bancare, IMM Invest, suspendarea executarilor 

silite prin poprire, eliminarea dobanzilor si penalitatilor de intarziere, prorogarea 

termenului pentru restructurarea obligatiilor bugetare, derogarea de la plata 

impozitului pe profit, amanarea la plata pentru serviciile de utilitati pentru IMM-

uri, prorogarea termenului de plata pentru impozitul pe cladiri, terenuri si mijloace 

de transport. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Florin Cîțu, despre relația României cu China: Păstrăm distanța 

Premierul Florin Cîțu a afirmat, într-un interviu la Europa FM, că România va 

păstra „distanța” față de China, iar această politică nu are nicio legătură cu 

mesajele Casei Albe, ci este „filosofia noastră în acest moment”. 

Moderatorul postului de radio l-a întrebat pe primul ministru dacă România va 

urma linia unor țări europene, de a dezvolta relațiile cu China, sau va „păstra în 

continuare distanța”. 

https://ziare.com/florin-citu/
https://ziare.com/facebook/
https://ziare.com/stiri/transport/
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„Păstrăm distanța”, a răspuns Florin Cîțu, înainte de a adăuga: „Avem o orientare 

puțin diferită și avem obiective diferite”. 

 

„Cred că este un mod sănătos de a dezvolta România în perioada următoare”, a mai 

spus el. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ambasadorul SUA, vizita de ramas bun la Palatul Victoria. Ce a discutat cu 

premierul Citu 

Ambasadorul Statelor Unite in Romania, Adrian Zuckerman, a efectuat, marti, 

o vizita de ramas-bun la Palatul Victoria, unde a avut o intrevedere cu primul-

ministru Florin Citu, in cadrul discutiilor fiind subliniata continuarea cooperarii in 

cadrul proiectelor bilaterale, inclusiv cel referitor la centrala nucleara de la 

Cernavoda. 

 

Ambasadorul a fost insotit de adjunctul sefului Misiunii Diplomatice, David 

Muniz, care la plecarea lui Adrian Zuckerman, pe 20 ianuarie, va deveni "Charge 

d'Affaires". 

 

Potrivit unui comunicat al Ambasadei SUA la Bucuresti, in timpul intalnirii, cei 

trei au discutat despre progresele din ultimul an in relatia bilaterala si despre 

continuarea cooperarii in cadrul a numeroase proiecte, inclusiv cel referitor la 

centrala nucleara de la Cernavoda. 

 

"Prim-ministrul i-a multumit ambasadorului Zuckerman pentru implicarea sa in 

relatia bilaterala si a adaugat ca asteapta cu interes sa lucreze cu domnul Muniz. 

Domnul Muniz l-a asigurat pe prim-ministru ca relatia romano-americana va 

ramane una stransa sub conducerea Administratiei Biden si si-a exprimat interesul 

cu privire la continuarea consolidarii Parteneriatului Strategic", se arata in 

comunicat. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/stiri/vizita/
https://ziare.com/palatul-victoria/
https://ziare.com/florin-citu/
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 Parlamentul European adoptă „Instrumentul pentru Asistență Tehnică”, 

necesar statelor membre pentru a accesa fondurile din Mecanismul de 

Redresare și Reziliență 

Parlamentul European a adoptat, marți, Instrumentul pentru Asistență Tehnică, ce 

va ajuta țările UE să pregătească planurile naționale necesare pentru a accesa 

fondurile din cadrul Mecanismului de Redresare și Reziliență. Acest instrument va 

avea un buget de 864 de milioane de euro, pentru perioada 2021-2027. 

 

Europarlamentarul Dragoș Pîslaru (USR PLUS / Renew Europe), raportor al 

Parlamentului European pe acest dosar, spune că acest instrument de sprijin tehnic 

adoptat marți în sesiune plenară, cu o largă majoritate (540 de voturi pentru, 75 

împotrivă și 77 abțineri), este esențial pentru pregătirea și implementarea planurilor 

fiecărui stat membru pentru accesarea fondurilor de redresare post-pandemie. 

 

„Instrumentul pentru Asistență Tehnică, dosar pe care l-am coordonat în calitate de 

Raportor al Parlamentului European a fost adoptat de plenul Parlamentului. Ca 

parte a pachetului de recuperare, acest instrument este esențial pentru pregătirea, 

modificarea, implementarea și revizuirea planurilor naționale pe care statele 

membre le vor prezenta pentru a accesa banii din cadrul Mecanismului de 

Redresare și Reziliență”, a transmis Dragoș Pîslaru într-un mesaj pe Facebook, 

după anunțarea rezultatului votului. 

 

„Dacă acest instrument va fi folosit corect, pentru a pregăti planurile naționale de 

recuperare și reziliență, pentru a accesa fondurile necesare reformelor și 

investițiilor, pentru a crea un viitor durabil și echitabil economic și social, vom 

deveni cu adevărat mai rezistenți la provocările viitoare”, mai afirmă eurodeputatul 

român. 

Dragoș Pîslaru: Statele membre își pot crește capacitatea administrativă de a 

pregăti și implementa reforme 

Dragoș Pîslaru sublinia și luni, tot într-o postare pe Facebook, că „acest instrument 

este esențial în redactarea planurilor naționale de redresare și reziliență, prin care 

putem accesa cele 672,5 miliarde de euro ca să ne revenim după criză”. 

https://www.europarl.europa.eu/news/en/press-room/20210114IPR95625/meps-adopt-technical-support-instrument-to-speed-up-post-covid-19-recovery


CNSLR Fratia |  Revista Presei 20 ianuarie 2021 39 

 

„Pe termen lung, cu ajutorul instrumentului, statele membre își pot crește 

capacitatea administrativă de a pregăti și implementa reforme. Statele membre pot 

primi, printre altele, asistență atunci când proiectează infrastructură digitală, 

competențe și soluții de guvernare sau construiesc sisteme de comunicații digitale 

sigure”, afirma el. 

La sfârșitul lui decembrie, Parlamentul European și Consiliul Uniunii Europene au 

ajuns la un acord privind Mecanismul de Redresare și Reziliență, din care România 

va primi 30,5 miliarde de euro. 

Mecanismul de Redresare și Reziliență, în valoare de 672,5 miliarde de euro, este 

cel mai important pilon al Planului European de Redresare de 750 de miliarde de 

euro. 

 

Mecanismul va avea 6 direcții prioritare de finanțare: digitalizarea, ecologizarea, 

competitivitatea și coeziunea economică (adică sprijinirea întreprinderilor mici și 

mijlocii, a industriei, a antreprenorilor), coeziunea socială și teritorială, întărirea 

instituțiilor publice (inclusiv modernizarea și creșterea capacității spitalelor pentru 

a gestiona mai bine pandemia) și proiecte pentru tineret. 

 

Mecanismul de Redresare și Reziliență este cel mai important program de investiții 

adoptat vreodată la nivelul Uniunii Europene, cu un buget de 672,5 miliarde de 

euro pentru următorii 3 ani. 

 

Fondurile pe care țările membre le vor primi din Mecanismul European de 

Redresare și Reziliență vor fi corelate cu respectarea statului de drept, la fel ca în 

cazul fondurilor alocate din Bugetul Multianual tradițional al Uniunii Europene. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24492172-parlamentul-european-acord-consiliul-privind-mecanismul-rezilienta-redresare.htm
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 Comisia Europeană, presiune pe statele UE: deadline pentru 1 martie. Se 

cere intensificarea vaccinării 

Comisia Europeană a transmis o scrisoare către statele membre prin intermediul 

căreia solicită intensificarea campaneiei de vaccinare, iar obiectivul este ca până la 

1 martie să fie vaccinați 80% dintre cei cu vârste peste 80 de ani și 80% dintre 

cadrele medicale și asistenții sociali. 

”Cu două zile înainte de reuniunea liderilor europeni pe tema răspunsului 

coordonat la criza cauzată de pandemia de COVID-19, Comisia a stabilit o serie de 

acțiuni necesare pentru a intensifica lupta împotriva pandemiei. Într-o Comunicare 

adoptată astăzi, 19 ianuarie, Comisia îndeamnă statele membre să intensifice 

campania de vaccinare: ar trebui ca până în martie 2021 cel puțin 80 % dintre 

persoanele cu vârsta peste 80 de ani și 80 % dintre cadrele medicale și asistenții 

sociali din fiecare stat membru să fie vaccinați. Iar până în vara anului 2021, ar 

trebui ca statele membre să fi vaccinat cel puțin 70 % din populația lor adultă. 

19/01/2021 

Comisia îndeamnă, de asemenea, statele membre să recomande în continuare 

respectarea distanțării fizice și abținerea de la contacte sociale, să combată 

dezinformările, să aplice în mod coordonat restricții de călătorie, să intensifice 

testările vizând COVID-19, depistarea contacților și secvențierea genomului 

virusului, pentru a face față riscurilor generate de noile variante ale virusului. 

Întrucât în ultimele săptămâni s-a înregistrat o tendință ascendentă a numărului de 

cazuri, trebuie depuse mai multe eforturi pentru a sprijini sistemele de sănătate și 

pentru a contracara „oboseala cauzată de COVID” în lunile următoare, prin 

accelerarea vaccinării la toate nivelurile și prin susținerea partenerilor noștri din 

Balcanii de Vest, din zonele vecine de la sud și est și din Africa. 

Comunicarea de astăzi stabilește acțiunile esențiale pentru statele membre, 

Comisie, Centrul European de Prevenire și Control al Bolilor (ECDC) și Agenția 

Europeană pentru Medicamente (EMA), care vor contribui la reducerea riscurilor 

și la stăpânirea răspândirii virusului: 
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Intensificarea vaccinării în întreaga UE 

Până în martie 2021, cel puțin 80 % dintre persoanele cu vârsta peste 80 de ani și 

80 % dintre cadrele medicale și asistenții sociali din fiecare stat membru ar trebui 

să fie vaccinați. 

Ar trebui ca până în vara anului 2021 statele membre să fi vaccinat 70 % din 

întreaga lor populație adultă. 

Comisia, statele membre și EMA vor colabora cu întreprinderile pentru a valorifica 

la maximum potențialul UE de creștere a capacității de producție a vaccinurilor. 

Comisia conlucrează cu statele membre în ceea ce privește certificatele de 

vaccinare, în deplină conformitate cu legislația UE privind protecția datelor, care 

pot susține continuitatea asistenței medicale. Până la sfârșitul lunii ianuarie 2021 

urmează să se convină asupra unei abordări comune care să permită ca certificatele 

emise în statele membre să fie utilizate rapid în sistemele de sănătate din UE și din 

afara acesteia. 

Testările vizând COVID-19 și secvențierea genomului virusului 

Statele membre ar trebui să actualizeze strategiile lor de testare pentru a ține seama 

de noile variante ale virusului și pentru a extinde utilizarea testelor antigenice 

rapide. 

Statele membre ar trebui să mărească urgent rata secvențierii genomului virusului 

la cel puțin 5 %, preferabil la 10 %, din rezultatele testelor pozitive. În prezent, 

multe state membre supun secvențierii genomului virusului sub 1 % din 

eșantioane, ceea ce nu este suficient pentru a identifica evoluția variantelor sau 

pentru a detecta orice variantă nouă. 

Menținerea pieței unice și a liberei circulații, concomitent cu intensificarea 

măsurilor de combatere a pandemiei 

Sunt necesare măsuri pentru a reduce și mai mult riscul de transmitere determinat 

de mijloacele de transport, cum ar fi măsurile de igienă și de distanțare în vehicule 

și în terminale. 
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Toate călătoriile neesențiale ar trebui descurajate puternic până când situația 

epidemiologică se va îmbunătăți considerabil. 

Ar trebui menținute restricții de călătorie proporționale, incluzând testarea 

călătorilor, pentru persoanele care călătoresc din zone cu o incidență mai mare a 

variantelor care suscită îngrijorare. 

Asigurarea poziției de lider a Europei și promovarea solidarității internaționale 

Pentru a asigura un acces timpuriu la vaccinuri, Comisia urmează să instituie un 

mecanism de tip Echipa Europa pentru a structura livrarea vaccinurilor partajate de 

statele membre cu țările partenere. Mecanismul ar trebui să permită partajarea cu 

țările partenere a accesului la o parte din cele 2,3 miliarde de doze asigurate prin 

intermediul Strategiei UE privind vaccinurile, acordând o atenție deosebită 

Balcanilor de Vest, vecinilor noștri de la est și sud și Africii. 

Comisia Europeană și statele membre ar trebui să sprijine în continuare COVAX, 

inclusiv prin accesul rapid la vaccinuri. Echipa Europa a mobilizat deja 853 de 

milioane EUR în sprijinul COVAX, ceea ce face ca UE să fie unul dintre cei mai 

mari donatori pentru COVAX. 

Membrii colegiului au declarat: 

Președinta Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, a declarat: Vaccinarea este 

esențială pentru a ieși din această criză. Am asigurat deja suficiente vaccinuri 

pentru întreaga populație a Uniunii Europene. Acum trebuie să accelerăm livrarea 

lor și să intensificăm vaccinarea. Obiectivul nostru este ca 70 % din populația 

noastră adultă să fie vaccinată până în vară. Acest procent ar putea fi un moment 

de cotitură în lupta noastră împotriva acestui virus. Cu toate acestea, vom pune 

capăt acestei pandemii numai atunci când toată lumea are acces la vaccinuri. Ne 

vom intensifica eforturile pentru a contribui la asigurarea vaccinurilor pentru 

vecinii și partenerii noștri din întreaga lume.” 

Vicepreședintele Margaritis Schinas, responsabil pentru promovarea modului 

nostru de viață european, a declarat: „Apariția unor noi variante ale virusului și 

creșterea substanțială a numărului de cazuri nu ne permit să ne relaxăm. Acum, 

mai mult ca niciodată, Europa trebuie să-și sporească determinarea de a acționa 

împreună în mod unitar, coordonat și vigilent.  
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Propunerile noastre de astăzi au scopul de a proteja în viitor mai multe vieți și 

mijloace de subzistență și de a ușura povara asupra sistemelor de sănătate și a 

personalului medical, care deja acționează în condiții de suprasolicitare. Acesta 

este modul în care UE va ieși din criză. Sfârșitul pandemiei se întrevede, deși încă 

nu este aproape.” 

Stella Kyriakides, comisarul pentru sănătate și siguranță alimentară, a declarat: 

Conlucrând în mod unitar, solidar și hotărât, putem începe în curând să vedem 

începutul sfârșitului pandemiei. În special acum, avem nevoie de acțiuni rapide și 

coordonate împotriva noilor variante ale virusului. Vaccinările vor mai necesita 

timp până când toți europenii vor beneficia de ele, iar până atunci trebuie să luăm 

împreună măsuri imediate, coordonate și proactive. Vaccinările trebuie accelerate 

în întreaga UE, iar testările vizând COVID-19 și secvențierea genomului virusului 

trebuie intensificate – acesta este modul în care ne putem asigura că vom depăși 

această criză cât mai rapid posibil.”, arată Comisia Europeană. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 UE vrea să îşi reducă dependenţa de dolarul american şi de alte centre 

financiare. „Consolidarea rolului internaţional al monedei euro ne poate 

proteja economia şi sistemul financiar” 

Comisia Europeană a anunţat marţi că va încerca să crească rolul internaţional al 

monedei euro şi să pună la punct o infrastructură financiară europeană astfel încât 

Uniunea Europeană să devină mai independentă de alte centre financiare precum şi 

de rolul dominant jucat de dolarul american, informează agenția Reuters, citată de 

Agerpres. 

 

În acest sens, Executivul comunitar a prezentat marţi o nouă strategie menită să 

impulsioneze deschiderea, soliditatea şi rezilienţa sistemului economic şi financiar 

al UE pentru anii următori. Scopul strategiei este consolidarea capacităţii Europei 

de a juca un rol primordial în guvernanţa economică mondială, protejând totodată 

Uniunea Europeană împotriva practicilor neloiale şi abuzive. 

Strategia Comisiei se bazează pe trei piloni, care se consolidează reciproc. 
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Primul pilon este consolidarea rolului internaţional al monedei euro prin iniţierea 

unor dialoguri cu ţările terţe partenere vizând promovarea utilizării monedei euro, 

prin sprijinirea dezvoltării unor instrumente şi a unor indici de referinţă exprimaţi 

în euro şi prin promovarea statutului acesteia ca monedă internaţională de referinţă 

în sectoarele energiei şi produselor de bază, inclusiv pentru purtătorii de energie 

emergenţi, cum ar fi hidrogenul. În acest context, Comisia va depune eforturi 

pentru a promova utilizarea obligaţiunilor ecologice ca instrumente de finanţare a 

investiţiilor în domeniul energiei, necesare pentru îndeplinirea obiectivelor în 

materie de energie şi climă pentru 2030. Un procentaj de 30% din totalul 

obligaţiunilor pe care Comisia le va emite în cadrul NextGenerationEU va fi sub 

formă de obligaţiuni ecologice. Comisia va căuta, de asemenea, posibilităţi de 

extindere a rolului schemei UE de comercializare a certificatelor de emisii pentru 

a-şi maximiza rezultatele în materie de mediu şi pentru a sprijini activitatea de 

comercializare a certificatelor de emisii în UE. Pe lângă acestea, Comisia va 

continua să sprijine şi activitatea Băncii Centrale Europene (BCE) referitoare la o 

eventuală introducere a unei monede euro digitale, care să vină în completarea 

numerarului. 

Al doilea pilon vizează dezvoltarea în continuare a infrastructurilor pieţei 

financiare a UE şi îmbunătăţirea rezilienţei acestora, inclusiv în ceea ce priveşte 

aplicarea extrateritorială a sancţiunilor de către ţările terţe. Comisia, în cooperare 

cu BCE şi cu autorităţile europene de supraveghere, va colabora cu societăţile de 

infrastructură de pe piaţa financiară pentru a efectua o analiză aprofundată a 

vulnerabilităţilor acestora în ceea ce priveşte aplicarea extrateritorială ilegală a 

unor măsuri unilaterale de către ţările terţe şi pentru a lua măsuri în vederea 

remedierii acestor vulnerabilităţi. Comisia va institui, de asemenea, un grup de 

lucru care va evalua eventualele chestiuni tehnice legate de transferul către 

contrapărţi centrale situate în UE a contractelor financiare exprimate în euro sau în 

alte monede ale UE compensate în afara UE. În plus, Comisia va examina 

modalităţile prin care se poate asigura fluxul neîntrerupt de servicii financiare 

esenţiale, inclusiv de plăţi, cu entităţi sau persoane din UE care fac obiectul 

aplicării extrateritoriale a unor sancţiuni unilaterale aferente ţărilor terţe. 
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Cel de-al treilea pilon are în vedere promovarea în continuare a punerii în aplicare 

şi a executării uniforme a sancţiunilor impuse de UE. Anul acesta, Comisia va 

dezvolta o bază de date - Registrul consacrat schimburilor de informaţii privind 

sancţiunile - pentru a asigura eficacitatea raportării şi a schimburilor de informaţii 

între statele membre şi Comisie cu privire la punerea în aplicare şi la executarea 

sancţiunilor. Comisia va colabora cu statele membre pentru a stabili un punct unic 

de contact pentru aspectele cu dimensiune transfrontalieră legate de asigurarea 

respectării normelor şi de punerea în aplicare a sancţiunilor. Comisia se va asigura, 

de asemenea, că fondurile UE acordate ţărilor terţe şi organizaţiilor internaţionale 

nu sunt utilizate încălcându-se sancţiunile UE. Având în vedere că monitorizarea 

armonizată a sancţiunilor UE este un aspect important, Comisia va institui un 

sistem specific care va permite raportarea anonimă a eludării sancţiunilor, inclusiv 

avertizarea în interes public. 

 

„Consolidarea rolului internaţional al monedei euro ne poate proteja economia şi 

sistemul financiar de şocurile valutare, ne poate reduce dependenţa de alte monede 

şi poate asigura costuri mai scăzute de tranzacţionare, de acoperire a riscurilor şi de 

finanţare pentru firmele din UE”, a declarat comisarul responsabil pentru 

economie, Paolo Gentiloni. 

Strategia prezentată marţi se bazează pe Comunicarea din 2018 privind rolul 

internaţional al monedei euro, care a pus un accent puternic pe consolidarea şi 

aprofundarea uniunii economice şi monetare (UEM). Strategia ţine cont, de 

asemenea, de planul de redresare fără precedent - "Next Generation EU" - pe care 

UE l-a adoptat pentru a combate pandemia de Covid-19 şi pentru a ajuta 

economiile Europei să se redreseze şi să adopte transformările ecologice şi digitale. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Învestirea lui Joe Biden, ceremonie militarizată. Alertă de gradul ZERO la 

Washington 

Wednesday, 20 January 2021, 07:26 Sursă: Realitatea PLUS 

Învestirea lui Joe Biden, ceremonie militarizată. Alertă de gradul ZERO la 

Washington / Foto: joebiden.com 
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Instalarea unui preşedinte la Casa Albă are loc, de obicei, în prezenţa a sute de mii 

de spectatori. Joe Biden va avea însă parte de o inaugurare diferită. Aşadar, 

semnele nu sunt tocmai favorabile pentru un eveniment de amploare care să 

marcheze începutul administraţiei sale. Capitala arată ca o fortăreață și este păzită 

de 25.000 de militari și forțe de ordine. Ceremonia de învestire va fi scurtă și cu 

parade transmise online.  

Washington este un oraş în stare de alertă. După evenimentele sângeroase din 6 

ianuarie, Garda Națională a înconjurat orașul iar trupele speciale sunt în stare de 

alertă. 

În 2009, noul vicepreședinte american Joe Biden privea către bulevardul Național, 

acolo unde erau peste un milion de oameni veniți să asiste la ceremonia de 

învestire. La evenimentul din acest an, străzile vor fi închise iar evenimentul va fi 

transmis online. 

"Vom vedea un președinte care va depune jurământul înconjurat de o grupă de 

soldați înarmați și de polițiști. Aceștia vor forma mulțimea care va asista la 

eveniment", spune Greg Ehrie, analist. 

Pericol a existat la toate ceremoniile de învestire. De exemplu, Barack Obama a 

primit un bilețel cu toate instrucțiunile pe care trebuia să le urmeze în cazul în care 

forțe străine vor trage asupra lui. De această dată, pericolul vine chiar din interiorul 

Statelor Unite. 

"Nu se va mai permite ceea ce s-a întâmplat pe 6 ianuarie. Va fi una din cele mai 

securizate ceremonii pe care o să le vedem în această viață", mai spune Ehrie. 

În istoria Statelor Unite, doar trei preşedinţi – John Adams, John Quincy Adams şi 

Andrew Johnson – au ales să nu participe la ceremonia de învestitură a succesorilor 

lor. Donald Trump este singurul din acest secol care va lipsi de la ceremonie. 

"Decizia lui Donald Trump de a nu participa la ceremonie reprezintă un asalt 

simbolic asupra democrației", spune Jim Bendat. 

Administrația lui Donald Trump lasă urme adânci în societate.  
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Toate saloanele de coafură şi sălile de fitness rămân închise în ziua învestirii. 

Pentru turişti nu va fi uşor să se cazeze în oraş: toate rezervările în Washington şi 

în împrejurimi au fost anulate.  

(Sursa: realitatea.net) 

 


